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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz a fóti Speciális Gyermekotthonnal?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
Bár a minisztérium következetesen tagadta, az elmúlt évek során szépen lassan kiürítették a
fóti Károlyi István Gyermekközpontban található Speciális Gyermekotthont. A
gyermekotthont 10 éve 152 millió forintos uniós támogatással hozták létre, és 2010
novemberében az akkori NEFMI család- és ifjúságügyért felelős államtitkára, Soltész Miklós
adta át ünnepélyes keretek között 1 . Az elmúlt években – összhangban a fóti Gyermekközpont
bezárási terveivel – elkezdték kiüríteni az intézményt. Rétvári Bence államtitkár 2017-ben
írásbeli kérdésemre adott válaszában azt írta, a Fóton biztosított szakosított gyermekvédelmi
ellátásokat más helyszíneken szervezik meg a jövőben, a speciális szükségletű gyerekek
ellátására pedig a zalaegerszegi és a kalocsai otthon férőhelyeinek uniós forrásból történő
bővítésével kerül sor.
A „Zeg-Zug Speciális Otthon” uniós projekt keretében meg is történt a férőhelybővítés, 224
millió forint uniós támogatással: Zalaegerszegen 24 férőhellyel, Kalocsán 8 férőhellyel
bővültek a már így is tömegszerűen működő központi speciális gyermekotthonok férőhelyei.
1 https://2010-2014.kormany.hu/hu/emberi-eroforrasok-miniszteriuma/szocialis-csaladi-es-
ifjusagugyert-
felelos-allamtitkarsag/az-allamtitkar/beszedek-publikaciok-interjuk/atadtak-a-foti-
gyermekkozpontot-uj-
specialis-otthonat

A projekt megvalósíthatósági tanulmánya szerint ezzel párhuzamosan létszámstopot rendeltek
el Fóton, idézem: „A Gyermekközpont kiürítéséből fakadó gondozási hely változtatással
érintett ellátottak számának minimalizálása érdekében a fenntartó részéről részleges, illetve
teljes létszámstop elrendelésére került sor.” Továbbá: „Felhívtuk az OGYSZB vezetőjét, hogy



az általa vizsgált gyermekek szakmai véleményének és javaslatának kialakítása során
fentieket szíveskedjen figyelembe venni.”
Tehát az Országos Gyermekvédelmi Szakértői Bizottság nem javasolhatta Fótot gondozási
helynek, még úgy sem, hogy ugyanezen dokumentum szerint már 2016-ban óriási
férőhelyhiány volt a központi speciális gyermekotthonokban, 49 gyermek várt elhelyezésre.
Idézem, a központi speciális gyermekotthonok „folyamatosan teljes feltöltöttséggel, hosszú
várólistákkal működnek, a várakozási idő a bekerülésre több hónap.” Azt is leírták, hogy
egyre több a speciális szükségletű gyermek, speciális nevelőszülő pedig alig van, ezért egyre
nagyobb az igény a további férőhelyekre. Azt, hogy ez még ma is így van, az ombudsman
napokban megjelent, kalocsai gyermekotthonnal kapcsolatos jelentése is bizonyítja. Ebben az
áll, hogy a vizsgálat idején Kalocsán gondozott 45 gyermek 53,3 százaléka 1-8 hónap
várakozás után került a gondozási helyére.
A közérdekű adatkérésemre kapott válasz szerint 2019 márciusától nem helyeznek gyermeket
a fóti Speciális Gyermekotthonba, ma 4-5 körüli a gyermekotthonban elhelyezett fiúk száma.
Hamarosan teljesen kiürül az otthon. Kérdésem az, hogy
- mi a kormány terve a fóti Speciális Gyermekotthonnal, mit terveznek létrehozni a helyén,
- milyen szakmai indokkal szüntetik be a fóti Speciális Gyermekotthon központi speciális
gyermekotthoni működését, és
- mi lesz a Zalaegerszegen és Kalocsán újonnan létrehozott férőhelyekkel, mikor helyeznek
oda gyermekeket? Megvárják, míg hivatalosan is bezár a fóti Speciális Gyermekotthon?

Várom válaszát!

Budapest, 2021. május 23.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
országgyűlési képviselő
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